



results

investing in our world, building our future

Investing in our world helps save lives, grow economies, and build better futures for Canadians and people around the world. Only **\$0.32 of every \$100** that Canadians earn is spent on international aid — pennies which have a huge impact. This small fraction of our spending helps to safeguard our future and save millions of lives.

International aid works. Since 2000:

- child mortality has been cut in half,
- over one billion people have been lifted out of extreme poverty,
- fewer people than ever are dying from HIV/AIDS, malaria, and malnutrition.

Canadian aid alone has:

- helped educate over 4 million girls across the world through the 2017 Charlevoix Declaration,
- provided over 10 billion doses of vitamin A, helping to save the sight and lives of over 7 million children,
- helped prevent the deaths of 1.3 million children and 64,000 maternal deaths through our leadership in the 2010 Muskoka Initiative on Maternal, Newborn and Child Health.

Investments in our world also build Canada:

- Crises elsewhere cause global disruptions in trade, migration, and supply chains, directly affecting people in Canada. Aid helps stop conflicts before they begin, and conflict prevention is around 60 times cheaper than war.
- Aid keeps us safe from global pandemics. Every dollar invested in pandemic preparedness, prevention, and response yields roughly \$14 in economic and health benefits and protects Canadians.
- Investing in aid supports the many Canadian researchers and manufacturers supplying tools for international development and conducting global health research, boosting our economy, advancing domestic innovation, and strengthening resilience.

However, cuts to international aid from Canada, the United States, and other wealthy countries have threatened this progress and could lead to:

**9.4-
22.6M**

preventable deaths by 2030

23M

children losing
access to education

200K

more paralytic polio
cases every year

10.7M

more tuberculosis cases
by 2030

This doesn't need to happen. Budget 2026 is an opportunity for the Canadian government to stop the cuts to international aid.

As other countries make the dangerous decision to reduce their international aid, Canada can choose to stand up in this difficult time and lead with our strength and values.



investir dans notre monde, bâtir notre avenir

résultats

Investir dans notre monde contribue à sauver des vies, à stimuler les économies et à bâtir un avenir meilleur pour les Canadien.ne.s et les populations du monde entier. Seulement **0,32 \$ sur chaque tranche de 100 \$** gagnés par les Canadien.ne.s est consacré à l'aide internationale. Ces quelques cents ont pourtant une incidence énorme. Cette petite fraction de nos dépenses contribue à protéger notre avenir et à sauver des millions de vies.

L'aide internationale fonctionne. Depuis 2000 :

- la mortalité infantile a été réduite de moitié ;
- plus d'un milliard de personnes sont sorties de l'extrême pauvreté ;
- moins de personnes que jamais meurent du VIH/sida, du paludisme et de la malnutrition.

À elle seule, l'aide canadienne a :

- contribué à l'éducation de plus de 4 millions de filles dans le monde grâce à la Déclaration de Charlevoix de 2017 ;
- fourni plus de 10 milliards de doses de vitamine A, contribuant à sauver la vue et la vie de plus de 7 millions d'enfants ;
- aidé à prévenir le décès de 1,3 million d'enfants et 64 000 décès maternels grâce à notre leadership dans le cadre de l'Initiative de Muskoka de 2010 sur la santé des mères, des nouveau-nés et des enfants.

Les investissements dans le monde construisent aussi le Canada :

- Les crises autour du monde entraînent des perturbations au niveau du commerce, des migrations et des chaînes d'approvisionnement, ce qui nous affecte directement. L'aide permet d'empêcher les conflits et la prévention coûte environ 60 fois moins cher que la guerre.
- L'aide nous protège contre les pandémies. Chaque dollar investi dans la préparation, la prévention et la réponse aux pandémies génère environ 14 dollars de retombées économiques et sanitaires.
- Des chercheurs.euses et des fabricant.e.s canadien.ne.s étudient les maladies infectieuses et des outils de santé, produisent des aliments d'urgence et bien plus. Investir dans l'aide soutient leur travail, stimule notre économie et renforce notre résilience.

Cependant, les coupes dans l'aide internationale opérées par le Canada, les États-Unis et d'autres pays riches menacent ces progrès et pourraient entraîner :

**9,4-
22,6 M**

de décès évitables
d'ici 2030

23 M

d'enfants qui perdent
accès à l'éducation

200 000

cas de poliomyélite paralytique de
plus chaque année

10,7 M

de cas de tuberculose de
plus d'ici 2030

Cela n'a pas à se produire. Le budget 2026 est l'occasion pour le gouvernement canadien de mettre fin aux coupes dans l'aide internationale.

Alors que d'autres pays prennent la décision dangereuse de réduire leur aide internationale, le Canada peut choisir de se mobiliser en cette période difficile et de montrer la voie grâce à sa force et à ses valeurs.